
 NCS, Podružnica Hrvatske autoceste, Anđelko Kasunić                                                                         Oglasne ploče sedam dana  

 

PROTEKLA GODINA 
 

Godina iza nas je bila teška i turbulentna, desilo se ono što nitko od nas nije očekivao a opet smo svi znali 

da je to potrebno- restruktuiranje. 

Izdvojio se HAC ONC, neki radnici su nažalost ostali bez posla, velika većina je otišla dobrovoljno,  

najavljena je koncesija, raspisan natječaj i sve ono što je  godinama bilo najavljivano ostvarilo se u jednoj 

godini. Uspjeli smo nekako održati razinu matrijalnih prava, visinu plaće ali nažalost u prosincu 2012. smo 

zamrznuli uskršnjicu, regres,  božićnicu ali uz veliki podršku Vas radnika  uspjeli smo održati kontinuitet 

plaće, putnog troška, dara za djecu jubilarnih nagrada itd. 

Ove godine smo se odlučili na simbolične poklone povodom Božićnih blagdana zbog velikog troška koji 

ćemo imati za prikupljanje potpisa protiv koncesije  

 

BUDUĆNOST – 2014. 
 

 Prikupljanje potpisa za referendum je trebalo bito organizirano još u listopadu 2013, međutim 

Nezavisni cestarski sindikat s svojih oko 3500 članova je premali da to organizira sam pa smo morali 

nažalost osluškivati druge sindikate, i udruge, moliti za pomoć  itd. Kada smo se u listopadu dogovorili za 

početak javila se udruga "Referendumski ustanak" koja je htjela baš zadani datum početi skupljati potpise za 

nešto drugo, svi sindikati i udruge i mi  smo se dogovorili da će to biti 18 studeni , za taj datum je par dana 

prije početka skupljanja potpisa , skupljanje potpisa najavila i udruga "U ime Vukovara " vezano za ćirilicu 

u Vukovaru tako da je naš novi datum 24. siječnja. 

U međuvremenu će biti promijenjen Zakon o referendumu pa će i potreban broj potpisa biti smanjen na 200 

tisuća a rok produljen na 1 mjesec tako da će nam to malo olakšati skupljanje potpisa. 

 Za koncesiju ima zainteresiranih, dvije najveće ponude su od Goldman Sachs i Raiffeisen mirovinski 

fond zajedno s  velikim operaterima održavanja i naplate, dakle plan je imati svog operatera a od HAC ONC  

preuzeti radnike koliko im treba i opremu i strojeve. 

 Kako smo i najavljivali planiramo za HAC ONC napraviti ESOP model, u siječnju ćemo poslati 

anketni listić svim radnicima da vidimo koliko ste Vi zainteresirani kupiti udio u tvrtki. Mi smo dogovarali 

već s nekim bankama kredite za ESOP, intenzivno smo se informirali u društvima koji su proveli ESOP 

model koji se pokazao kao jako uspješan u nekim društvima napr. Kraš, Ceste - Bjelovar itd.  

 U siječnju ćemo početi pregovore za novi Kolektivni ugovor koji će biti kombinacija sveg najboljeg 

iz ARZ-a i HAC-a, prijedlog Kolektivnog ugovora smo dali našim povjerenicima da ga predstave Vama 

radnicima kako bi mogli dati svoje prijedloge i sugestije koje ćemo uvažiti i početi pregovore u siječnju. 

 U veljači nas očekuje spajanje sa ARZON-om društva koje je nastalo iz Autoceste Rijeka-Zagreb, 

uspjeli smo spriječiti naum njihove uprave i naše da se spojimo i otpustimo sve čistačice, vratare, kuhare, 

cestare i poslovođe održavanja. Tamo je provedeno restruktuiranje i u biti im fali operativnih radnika 

najviše vozača i blagajnika. kada se spojimo biti ćemo najveći operater koji odjednom održava toliko broj 

kilometara autoceste.  

 

Više nego ikad nam je potrebno jedinstvo i Vaša potpora, ali i kritika kako bismo mogli odabrati i 

odlučiti na koji način neke stvari napraviti. 
 

Svim radnicima želimo sretan Božić i uspješnu Novu Godinu ! 
 

Za NCS - Anđelko Kasunić 

 


